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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

Beslut 

Ordförande Olle Burell (S) och vice ordförande Lotta Edholm 

(L) utsågs att justera protokollet från dagens sammanträde. 

Justering av protokoll ska ske senast torsdagen den 11 oktober 

2018. 
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§ 2   

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

förvaltningsgrupp den 18 september 2018 

Beslut 

Anmälan av protokollet från utbildningsnämndens 

förvaltningsgrupp den 18 september 2018, som blivit 

vederbörligen justerat, godkänns. 
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§ 3   

Anmälan av beslut från kommunfullmäktige och 

kommunstyrelsen inom nämndens verksamhetsområde 

Beslut från kommunfullmäktige och kommunstyrelsen inom 

utbildningsnämndens verksamhetsområde anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 4   

Anmälan av delegationsbeslut, inkomna handlingar m.m. 

Delegationsbeslut till och med den 12 september 2018 från: 

 

Utbildningsdirektören 

Förskoleavdelningen 

Grundskoleavdelningen 

Gymnasieavdelningen  

Avdelningen för samordning och utveckling 

Avdelningen för ekonomi och styrning 

Avdelningen för personal- och kompetensförsörjning 

Avdelningen för uppdrag kring lärande och elevhälsa 

 

 

Anmälan av anställningsbeslut till och med den 12 september 

2018 

 

Beslut den 6 september 2018 av nämndens ordförande avseende 

beslut om avstängning av elev på gymnasieskolan, dnr 4.3.1-

7540/2018 

 

Beslut den 6 september 2018 av nämndens ordförande avseende 

beslut om avstängning av elev på gymnasieskolan, dnr 4.3.1-

7541/2018 

 

Beslut den 13 september 2018 av nämndens ordförande 

avseende beslut om avstängning av elev på gymnasieskolan, dnr 

4.3.1-7541/2018 

 
 

Övriga 

 

Anmälan av beslut enligt delegation Temporär verksamhet för 

vissa nyanlända elever med anledning av den pausade 

gymnasielagen, dnr 1.3.2-7084/2018 

 

Anmälan av gemensamt tjänsteutlåtande Granskning av 

järnvägsplanehandlingar för utbyggnaden av tunnelbanan till 

Arenastaden, dnr  1.6.1- 4037/2016 

 

Anmälan av beslut från Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 

Verksamhetsövergång avseende Tensta Community Center (dnr 

1.2.5-467/2018), dnr 1.3.4-710/2018 

 

Anmälan av rapporterade anmälningar avseende kränkande 

behandlingar  

 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 07/2018 

Sida 7 (25) 

2018-09-27 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens råd för 

funktionshinderfrågor den 12 september 2018. 

 

 
Beslut 

Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 

 

 

 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 07/2018 

Sida 8 (25) 

2018-09-27 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

§ 5   

Tertialrapport 2 2018 för utbildningsnämnden 

 
Beslut 

1. Tertialrapport 2 2018 med delårsbokslut per den  

31 augusti godkänns. Rapporten överlämnas till 

kommunstyrelsen. 

2. Utbildningsnämnden föreslår att kommunstyrelsen 

godkänner omslutningsförändringar om 126,4 mnkr. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

6 september 2018, dnr 1.2.2-7233/2018. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med övriga avdelningar. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Tertialrapport 2 2018 med delårsbokslut per den  

31 augusti godkänns. Rapporten överlämnas till 

kommunstyrelsen. 

2. Utbildningsnämnden föreslår att kommunstyrelsen 

godkänner omslutningsförändringar om 126,4 mnkr. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.   

 
Särskilt uttalande 

Lotta Edholm m.fl. (L) och Cecilia Brinck m.fl. (M) anmälde ett 

särskilt uttalande enligt nedan:  

 

Trygghet och studiero 

Våra skolor ska vara de allra tryggaste arbetsplatserna där alla 

elever känner sig trygga och kunskapen står i fokus. Därför är 

det alarmerande att resultaten för trygghet och studiero i årets 

brukarundersökningar är märkbart lägre i alla årskurser. Det är 

tydligt att den lektionstid som försvunnit för stadens elever på 

grund av bristande studiero är omfattande. Det är avgörande för 

kunskapsresultaten att lektionstiden genomförs och att lärare 

kan både använda sin arbetstid för att planera inför och utföra 

undervisningen. Skolan är till för eleverna – utan en god 

skolgång får inte alla elever tillgång till den kunskap de 
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behöver för att utvecklas till sin fulla potential oavsett 

bakgrund. Varje elevs frihet att skapa sitt eget liv grundar sig i 

att stadens skolor erbjuder den undervisning som de ska.   

 

Betygsresultaten 

Det är fortsatt allvarligt att 13,1 procent av stadens 

grundskoleelever inte går ut årskurs 9 med 

gymnasiebehörighet, och att 21 procent av eleverna inte uppnår 

kunskapskraven i alla ämnen. Det är fortsatt stora skillnader i 

resultat mellan skolor med olika socioekonomiska 

förutsättningar och mellan pojkar och flickors resultat. Alla 

Stockholms elever ska ha likvärdiga chanser att få utbildning 

och grunden att fortsätta sitt liv med en bra kunskapsbas.  

 

Det är oroväckande att årsmålet i årskurs 6 för elever som 

uppnått målen i alla ämnen inte uppnås i år heller och att 

resultaten dessutom minskat 3 procentenheter från föregående 

år.  De elever som inte uppnår målen i alla ämnen i årskurs 6 

behöver insatser redan nu, så att de får en chans att uppnå 

målen i årskurs 9.  

 

Det genomsnittliga meritvärdet har ökat mycket de senaste fyra 

åren och en del av detta är, också enligt 

utbildningsförvaltningen, gissningsvis en förändring i hur 

betygskriterierna tolkas. Det bör utredas hur detta påverkar 

möjligheten att bedöma resultaten över åren, och hur 

betygskriterierna följs i Stockholms skolor så att likvärdigheten 

upprätthålls. 

 

Den ekonomiska situationen 

Den ekonomiska prognosen för både grundskolor och 

gymnasieskolor i egen regi är försämrad jämfört med 

tertialrapport 1, den största försämringen sker på 

grundskolesidan med 25 mnkr. Underskott drabbar elevernas 

utbildning och resultatfonderna, som minskade kraftigt i och 

med förra årets lågt satta budget, minskar också i år. Ekonomin 

för Stockholms stads skolor behöver vara stabil över tid för att 

möjliggöra satsningar på lärare och säkerställa en god kvalitet i 

utbildningen. Gymnasieskolorna i egen regi prognostiseras nu 

ha ett underskott på 98,6 mnkr. En del av det beror på 

uppstarten av nya skolor under året, men en större del beror på 

underskott i befintlig verksamhet. Det är avgörande att 

underskottens orsak utreds och att åtgärder vidtas för att få en 

stabil ekonomi för gymnasieskolorna framöver.  
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Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till det 

särskilda gemensamma uttalandet från Lotta Edholm m.fl. (L) 

och Cecilia Brinck m.fl. (M).  
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§ 6   

Inriktningsbeslut om paviljongetablering vid 

Adolfbergsskolan 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

förslag om  paviljongetablering vid Adolfbergsskolan till en 

uppskattad hyresgenererande projektkostnad om cirka 127 

mnkr och en beräknad tillkommande första årshyra om cirka 

15,1 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om godkännande av inriktningsförslaget. 

3. Utbildningsnämnden uppdrar åt utbildningsförvaltningen att 

ta fram underlag för genomförandebeslut. 

4. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

21 augusti 2018, dnr 2.6.3-8727/2017. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med grundskoleavdelningen, SISAB, representanter 

för skolledningen, samt ett samordnande huvudskyddsombud. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 

förvaltningens förslag om  paviljongetablering vid 

Adolfsbergsskolan till en uppskattad hyresgenererande 

projektkostnad om cirka 127 mnkr och en beräknad 

tillkommande första årshyra om cirka 15,1 mnkr. 

Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om godkännande av inriktningsförslaget. 

Utbildningsnämnden uppdrar åt utbildningsförvaltningen att ta 

fram underlag för genomförandebeslut. Beslutet justeras 

omedelbart då ärendet ska till kommunstyrelsens 

ekonomiutskott. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  

 

 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 07/2018 

Sida 12 (25) 

2018-09-27 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

§ 7   

Inhyrningsmedgivande av ytterligare lokaler i fastigheten 

Kilaberg 1, Hägersten 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om 

att teckna ett hyresavtal avseende skollokal om 1 840 kvm i 

fastigheten Kilaberg 1, Hägersten, till en hyreskostnad om 

max 7,3 mnkr under det första året. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott medgivande att hyra in lokal om 1 840 kvm 

i fastigheten Kilaberg 1, Hägersten, till en hyreskostnad om 

max 7,3 mnkr under det första året. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

13 september 2018, dnr 2.6.3-816/2016.  

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

tillsammans med grundskoleavdelningen. Skolans ledning har 

deltagit i arbetsprocessen. Samråd med stadsledningskontoret 

har skett. Samråd med huvudskyddsombud pågår. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 

godkänner förvaltningens förslag om att teckna ett hyresavtal 

avseende skollokal om 1 840 kvm i fastigheten Kilaberg 1, 

Hägersten, till en hyreskostnad om max 6,9 mnkr under det 

första året. Utbildningsförvaltningen föreslår vidare att 

utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott medgivande att teckna ett hyresavtal avseende 

skollokal om 1 840 kvm i fastigheten Kilaberg 1, Hägersten, till 

en hyreskostnad om max 6,9 mnkr under det första året. Beslutet 

föreslås bli justerat omedelbart då ärenden ska till 

kommunstyrelsens ekonomiutskott. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 8  

Genomförandebeslut för ombyggnation och 

verksamhetsanpassningar av Snösätraskolan 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

genomförandeförslag för ombyggnation och 

verksamhetsanpassningar av Snösätraskolan till en total 

hyresgenererande projektkostnad om cirka 126 mnkr med en 

tillkommande hyra första helåret om cirka 6,28 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott medgivande att genomföra ombyggnation 

och verksamhetsanpassningar av Snösätraskolan till en total 

hyresgenererande projektkostnad om cirka 126 mnkr med en 

tillkommande hyra första helåret om cirka 6,28 mnkr. 

3. Utbildningsnämnden uppdrar åt utbildningsförvaltningen att 

beställa ombyggnation och verksamhetsanpassningar av 

Snösätraskolan. 

4. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

29 juli 2018, dnr 2.6.3-5609/2014.  

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

och grundskoleavdelningen i samarbete med SISAB, 

samordnande huvudskyddsombud samt representanter från 

skolledningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Utbildningsförvaltningen föreslår att nämnden godkänner 

förvaltningens genomförandeförslag av om-, till- och 

nybyggnation av Snösätraskolan, till en hyresgenererande 

projektkostnad om cirka 126 mnkr, med ett hyrestillägg första 

helåret om cirka 6,28 mnkr.  

Förvaltningen föreslår vidare att utbildningsnämnden anmäler 

ärendet till kommunstyrelsens ekonomiutskott och att 

utbildningsnämnden uppdrar åt utbildningsförvaltningen att 

beställa byggnationen av den nya idrottshallen.  

 

Beslutet föreslås bli justerat omedelbart då ärendet ska till 

kommunstyrelsens ekonomiutskott. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 9  

Ändringar i delegationsordningen för utbildningsnämnden 

Beslut 

Utbildningsnämnden fastställer ändringar och tillägg i 

delegationsordningen 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

6 september 2018, dnr 1.3.2-7232/2018  

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samarbete med ledningsstaben och avdelningen för utveckling 

och samordning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden fastställer 

ändringar och tillägg i delegationsordningen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 10  

Barns och ungas läsning – ett ansvar för hela samhället 

(SOU 2018:57) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2018/1167 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens    

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen.  

2.   Beslutet justeras omedelbart.  
 

Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

3 september 2018, dnr 1.6.1-6834/2018  

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan 

med förskoleavdelningen, gymnasieavdelningen och 

avdelningen för utveckling och samordning. 

Utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor har bidragit 

med synpunkter i ärendet. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden överlämnar 

förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 

på remissen. Beslutet föreslås bli justerat omedelbart då 

utbildningsnämnden ska yttra sig senast den 27 september. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 07/2018 

Sida 16 (25) 

2018-09-27 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

§ 11  

Barn i låg- och mellanstadiet bör ges schemalagd motion i 

enlighet med Bunkefloprojektet 

Svar på motion från kommunstyrelsen, dnr 2018/682 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen 
 

Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

25 maj 2018, dnr 1.6.1-4217/2018.  

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden överlämnar 

förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 

på remissen.  

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 12  

Motion om att minska barngruppernas storlek 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2018/676 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

6 september 2018, dnr 1.6.1-4912/2018.  

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom förskoleavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen och att beslutet justeras 

omedelbart med anledning av remissens svarstid. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Lotta Edholm m.fl. (L) och Cecilia Brinck m.fl. (M) framlade 

ett eget förslag till beslut och yrkade bifall för detta. 

 

Christian Carlsson (KD) framlade ett eget förslag till beslut och 

yrkade bifall för detta.  

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 
Reservation 

Lotta Edholm m.fl. (L) och Cecilia Brinck m.fl. (M) reserverade 

sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag: 

 

1. Utbildningsförvaltningens förslag till beslut godkänns 

delvis. 

2. Därutöver anförs följande. 

 

I förvaltningens svar anges det att det inte har ”skett någon 

större förändring av det genomsnittliga antalet barn per grupp i 

de kommunala förskolorna under perioden 2012–2017.”. Detta 

samtidigt som det tydligt kan avläsas i den stadsdelsuppdelade 

statistiken över barngrupperna att de har ökat i flera stadsdelar, i 

flera med så mycket som 1 barn per grupp. Förskolan 

organiseras på stadsdelsnivå och det är essentiellt att också 
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diskutera barngruppsstorlekarna på stadsdelsnivå. Stockholms 

stad är stor och stadsdelarna är i de flesta fall större än många 

andra kommuner. Det är därmed avgörande att utreda varför 

barngrupperna vuxit så mycket i flertalet stadsdelar.  

Förvaltningen anger också att ”Uppföljningen av reformen ”Rätt 

till heltid” visar att fler vårdnadshavare väljer att ha kvar 

heltidsvistelse för det äldre barnet när de är föräldralediga med 

yngre syskon.”. Sedan reformen infördes har larmrapporter 

kommit om att barnens vistelsetider ökat dramatiskt. När 

utbildningsförvaltningen utredde möjligheten att även barn till 

föräldralediga ska omfattas av rätt till heltid framgick ett tydligt 

mönster. Samtliga svarande, såväl de fristående förskolorna 

genom referensgruppen för fristående förskolor, som 

stadsdelsförvaltningarna har uppgett att ”förslaget skulle 

innebära negativa konsekvenser på de organisatoriska 

förutsättningarna, i form av krav på högre personalresurser, 

ökade kostnader och större barngrupper under en period av 

dagen.”. Utbildningsförvaltningen gjorde en beräkning som 

visar att varje förskoleavdelning i snitt skulle utökas med ett 

barn om förslaget genomförs.  

Vi varnade redan då för att barngrupperna skulle öka och att 

grupperna också skulle vara större fler timmar varje dag och fler 

dagar i veckan. Nu ser vi att barngrupperna i flera stadsdelar 

ökar och rapporter inkommer från förskolor där både 

förskolelärare och föräldrar larmar om att barngrupperna nu är 

för stora på grund av denna reform. 

 

 

Christian Carlsson (KD) reserverade sig mot nämndens beslut 

till förmån för eget förslag:  

 

1. Motionen av Erik Slottner (KD) om att minska 

barngruppernas storlek bifalles.  

2. Därutöver anförs följande. 

 

I sitt svar framhåller förvaltningen att det inte har skett någon 

större förändring av det genomsnittliga antalet barn per grupp i 

de kommunala förskolorna under perioden 2012-2017. 

Förvaltningen hänvisar i sitt svar till en undersökning utförd vid 

Göteborgs universitet om gruppstorlekens betydelse för 

kvaliteten i förskolan. Där konstateras att barngruppernas 

storlek är en faktor som samverkar med andra för att skapa 

kvalitet. Forskargruppen konstaterar att det är viktigt för bland 

annat de allra yngsta barnen att barngrupperna inte blir för stora 

utan att rekommendera något maxantal. Samtidigt finns annan 

forskning som visar att små barn behöver små sammanhang för 

att kunna knyta an till personalen och sina kamrater och känna 

sig trygga för att kunna stimuleras till lärande. Enligt vår 
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mening kan därför inte högre personaltäthet kompensera för små 

sammanhang.  

 

Beträffande motionens förslag att verka för ett avskaffande av 

rätten till heltid för barn till föräldralediga så stärker exempelvis 

även Östermalms stadsförvaltnings svar oss i denna strävan. 

Helt klar är att denna rätt på Östermalm har lett till en högre 

närvaro av alla barn alla dagar i veckan på de flesta förskolorna. 

Förvaltningen hänvisar i sitt svar till att stickprovsundersökning 

har genomförts på ett mindre antal förskolor för att följa upp om 

närvarotiderna har förlängts utifrån rätten till heltid för barn till 

föräldralediga och att dessa stickprov inte tyder på en ökning av 

närvaron morgon och eftermiddag. Beaktas bör i sammanhanget 

att rätten till heltid kan innebära en närvarotid på upp till 60 

timmar. För små barn med stora behov av trygghet och 

anknytning kan detta inte vara annat än påfrestande och 

kontraproduktivt. Kristdemokraterna vidhåller att beslutet om 

"rätt till heltid" helt saknar barnperspektiv och att vi nu ser 

konsekvenserna av det när barngrupperna växer. Förvaltningen 

förmedlar inga synpunkter kring detta. 

 
Ersättaryttrande  

Reservation från Christian Carlsson (KD) är att betrakta som ett 

ersättaryttrande då ledamoten inte var tjänstgörande på 

sammanträdet. 

 

John Kåberg (C) hänvisade till det särskilda gemensamma 

förslaget till beslut från Lotta Edholm m.fl. (L) och Cecilia 

Brinck m.fl. (M).  
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§ 13  

Ökat antal ”hemmasittare” i Stockholms stad 

Svar på skrivelse från Lotta Edholm (L), Cecilia Brinck (M) och John 
Kåberg (C). 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

4 september 2018, dnr 1.1.3-5046/2018 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samråd med 

avdelningen för utveckling och samordning samt avdelningen 

för ekonomi och styrning. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  

 
Särskilt uttalande 

Lotta Edholm m.fl. (L) och Cecilia Brinck m.fl. (M) anmälde ett 

särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Vi vill tacka för utbildningsförvaltningens utförliga svar.  

Det är avgörande att arbetet fortsatt systematiseras och att de 

nya riktlinjerna som tas fram implementeras på samma sätt på 

alla skolor. Med anledning av det bör det i införandet av 

Skolplattformen följas upp att alla skolor rapporterar frånvaro 

på samma sätt så att en central uppföljning blir möjlig. Det ska 

inte finnas några skillnader mellan skolorna eller mellan lärare i 

hur betydande frånvaro hanteras. 

Utöver det vill vi påpeka att det i denna grupp, som 

förvaltningen också anger i sitt svar, finns elever som är i behov 

av placering i en särskild undervisningsgrupp eller av att få 

annat särskilt stöd. Det är avgörande att alla elever har en 

fungerande lärmiljö och i de fall där elever har en hög frånvaro 

på grund av att den lärmiljö de erbjuds inte fungerar måste det 

ses som ett misslyckande av stadens skolsystem. Därmed är det 

av yttersta vikt att utbyggnaden av särskilt stöd och särskilda 

undervisningsgrupper i Stockholms stad genomförs skyndsamt 

och att alla elever får den utbildning de har rätt till. 
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Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till det 

särskilda gemensamma uttalandet från Lotta Edholm m.fl. (L) 

och Cecilia Brinck m.fl. (M).  
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§ 14  

Undersökning av förskolebarnens förråd 

Svar på skrivelse från Lotta Edholm (L), Cecilia Brinck (M), Christian 
Carlsson (KD) och John Kåberg (C). 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

6 september 2018, dnr 1.1.3-787/2018  

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom förskoleavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 15  

Idrottsmöjligheterna på Anna Whitlocks gymnasium 

Svar på skrivelse från Lotta Edholm (L), Cecilia Brinck (M) och John 
Kåberg (C). 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

5 september 2018, dnr 1.13-2240/2018  

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom gymnasieavdelningen i samverkan 

med grundskoleavdelningen och avdelningen för ekonomi och 

styrning. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 16  

Information om rektorns beslut om avstängning av elev i 

gymnasieskolan 

Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner informationen.  

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

17 augusti 2018, dnr 4.3.1-6009/2018, 4.3.1-6008/2018, 4.3.1-

6007/2018. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har anmälts av rektorn vid Bromma gymnasium och 

beretts inom gymnasieavdelningen. Eleverna och deras 

vårdnadshavare har beretts möjlighet att yttra sig över ärendet 

och avstängningen. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 

Utbildningsnämnden godkänner informationen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 17  
 
Övriga frågor 

Inga övriga frågor anmäldes.  


